
Referat 

Skolebestyrelsesmøde  

Onsdag den 30. oktober 2024 kl. 17.00-19:30  

på skolens kontor 

Mødedeltagere: 

Mai-Britt Hauschildt Dam Nielsen, Jane Hagelskjær, Nadja Herholdt, Anne Baltzer Bakland 

Jørgensen, Troels Rask Hougaard, Rosa Brøner, Marie Wenneberg, Dorthe Kruse, Hanne 

Damgaard Petersen, Birgitte Boel, og Dan Gjerrild Søgaard,  
 

Dagsorden sendes til suppleant Laura Gylden-Damgaard 

Fravær:  Hanne,  

O = Orientering, D = Drøftelse, B = Beslutning 

Tid Beskrivelse Referat 

17.00 
(B) 

Godkendelse af dagsorden Dagsorden godkendt  

17.05 

(O) 

 

Nyt fra forældrene Der er ikke indkommet henvendelser fra 
forældrene andre end de, der bliver 
behandlet som punkter. 

17.15 

(O) 

 

Nyt fra elevrådet Eleverne har evalueret 24-timers løbet. 
Der har været mange gode aktiviteter, men 
også enkelte forbedringsforslag. 
 
Vandautomaten er god i udskolingen, men 
lige nu virker det dog som om, at 
automaten ikke fungerer helt og køler ikke 
som tidligere.  
 
Æbleskivedagen mandag d. 2. december. 
 
Det næste der skal arbejdes med: 
Obs på at bruge tid med 
venskabsklasserne 
Obs på ordensregler 
 
Det lille elevråd: 
Der er blevet talt om ordensregler, 
Legepatruljen – 6.kl elever som sætter 
aktiviteter i gang i ti-pausen med de små 
elever.  

17.25 

(O) 
DGS 

Nyt fra skolen 
 
 

Se nedenfor: 
24-timers løb 
Lærerstuderende 
Vandskade – uge 43 



Udtalelse vedr. Underretninger  
 
 

17.35 
(O+D+

B) 

Skolefoto 

a. Reglerne omkring skolefoto 

v/DGS 

b. Skolens holdning til og 

anvendelse af skolefoto 

v/DGS og BB 

c. Kvalitet og prisniveau 
(drøftelse) 

d. Skal vi fortsætte 

➢ Som nu? 

➢ I et andet rul? Ex. 

Hvert andet år? 

➢ Skal vi stoppe helt? 

(Drøftelse og beslutning) 

Svar fra Odense Skolefoto vedr. Antallet af 
forældre, der køber skolefoto – se 
nedenfor. 

a. Skolefoto er et firma, som leverer 
en vare til skolen. Skolen har altså 
ikke en andel i firmaet. Hvis skolen 
har en aftale med et firma, skal alle 
elever tilbydes foto og billeder. 

b. Billeder, taget af skolefoto, bliver 
lagt ind i MU-systemet, ligesom 
skolen får hæfter med samlet 
overblik over klasser med 
individuelle billeder. Div. omslag – 
kort vedr. skolen, billeder af 
medarbejderne.  

c. Prisniveau – som øvrige skolers 
tilbud.  

d. Eleverne: glade for især 
klassebillederne 
Forældreperspektiv: Fint med 
skolefoto, men bedst med 
klassebillederne.  
 
Vi drøfter, om det kan give mening 
med billeder hvert andet år. Men 
aftaler, at vi fortsætter med 
fotografering hvert år med samme 
fotofirma som nu. 

  

18.00 
(O) 
 

Orientering om dialogmøde om 

børne- og ungepolitik, foretræde 

for Børne- og Ungdomsudvalget 

og bestyrelseskursus 

 

Dan, Nadia og Dorthe har været til 

dialogmøde med forældre, medarbejdere 

og elever sammen med politikerne. Der 

blev faciliteret et møde med blandt andet 

spil/puslespil, hvor der dog var dialog med 

enkelte politikere, som fik indblik i 

holdninger fra elever og forældre.  

 

Foretræde 

Derudover har der været møde med 

skolebestyrelsesformænd, hvor Jane har 

været med til formøde. Dette møde har 

været inviteret i forbindelse med 

tildelingsmodel i forhold til økonomi.  

Tilbageleveringen på mødet var at det var 

fint med “foretræde” dvs. Mulighed for at 

orientere politikerne omkring de 

udfordringer der er i den økonomiske 

tildeling til skolerne. Man kan dog være 

nysgerrig på, om det har haft en virkning, 

og om der på sigt kan blive tildelt flere 



midler til skolerne. Nysgerrig på om der 

kan laves arbejdsgruppe, som kan samle 

viden omkring økonomi og sammenhæng 

med lærernes arbejdsmiljø, arbejdstid og 

muligheder. Og hvilke tilbud vi kan give de 

børn som trives, men også de børn som 

både skal udfordres men også de børn 

som er udfordret.  

 

Online bestyrelseskursus: 

Gennemgang af økonomisk 

tildelingsmodel, men også gennemgang af 

emner og tilvalg og fravalg af temaer.  

 

Hvilke temaer kan vi på skolen være 

nysgerrige på og sparring herpå fra 

forældre/elever i skolebestyrelsen.  

18.15 Spise  

18.30 
(D) 

Dialogværktøj til forældremøder 

ang. mobiler (ned til 1. klasse) - 

herunder anbefalinger til 

skærmbrug i hjemmet ift. 

trivsel/fællesskab i klassen. Hvad 

kan vi som skolebestyrelse 

anbefale? 

Der har været en forældrehenvendelse i 

forhold til brug af mobiler og hvordan 

skolen / skolebestyrelsen forholder sig til 

dette.  

Vi laver ikke som skolebestyrelsen en 

anbefaling på til skærmbrug, men kan 

være undersøgende på, om der kan være 

temaer til forældremøder, hvor dette 

drøftes.  

Dan ser på skolens oversigt over temaer 

på forældremøder til næste 

skolebestyrelsesmøde. 

18.45 

 

Tema for temamødet i januar 

 

Vi har drøftet forskellige forslag -  

Ordensregler – herunder sammenhæng 

med skolens værdier 

Kvalitetsprogram - ændringer  

 

Ved næste skolebestyrelsesmøde 

besluttes endeligt tema.  

18.55 

(O) 
DGS 

 

Økonomi og prioritering af 

indsatser og evt. ønsker for 

indsatser og tiltag 

a. Økonomi 

b. Ønsker og prioritering af 

indsatser 

 

a. Skolens økonomi er fortsat 

uændret - vi får også i 2024 et 

underskud. 

 

b. Hvordan kan vi understøtte de 

elever, som har det svært i en 

almindelig skolekontekst? Hvilke 

muligheder har vi? Hvad gør vi, når 



vi er i et dilemma mellem elevers 

trivsel og skolens økonomi? 

 

19.10 Hvad skal kommunikeres og 

næste møde? 
Næste møde 

Dan ser på skolens oversigt over temaer 

på forældremøder til næste 

skolebestyrelsesmøde. 

Kommunikation 

Skolefoto 

Digital-trivsel/dannelse 

 

 

 

 

19.20 
 

Evt 

 

Orientering omkring: at der ikke er asbest i 

taget, som bliver udskiftet, men i den 

isolering som skiftes. Dette bliver 

håndteret professionelt af håndværkerne.  

 

Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2024-25  

Mandag den 26. august 2024 Aflyst 

Tirsdag den 17. september 2024  

Torsdag den 3. oktober 2024 Dialogmøde med B&U-udvalget 

Tirsdag den 22. oktober 2024 Bestyrelseskursus på Fælleden 

Onsdag den 30. oktober 2024  

Torsdag den 28. november 2024  

Mandag den 20. januar 2025  Temamøde 17-21 

Tirsdag den 18. februar 2025  

Onsdag den 26. marts 2025  

Torsdag den 24. april 2025  

Tirsdag den 6. maj 2025  

Torsdag den 17. juni 2025  

 



Nyt fra skolen 

 

24-timersløb og motionsløb 

24-timersløbet blev afviklet efter den sædvanlige skabelon med en god blanding af 

løb i 24-timer, spisning, hygge, aktiviteter mv. 

God stemning og masser af liv og aktivitet. 

P4 Østjylland var tilstede med direkte sendinger både torsdag og fredag morgen. 

Motionsløbets var lidt forandret med opvarmning ved Føla, men ellers som vi plejer.  

Medarbejderne fra både skolen og SGG har ydet en kæmpe indsats for vores elever. 

Lærerstuderende i praktik 

Vi har lige nu 5 lærerstuderende i praktik i 6 uger. 

Vi er tilknyttet Læreruddannelse i Silkeborg, men forventer som konsekvens af den 

nye læreruddannelse med mere praktik, at blive tilknyttet Læreruddannelsen i 

Aarhus.  



 

Vandskade 

I forbindelse med tagrenoveringen skulle nogle varmerør flyttes. Det gjorde et VVS-

firma fredag i efterårsferien. Desværre var rørene ikke samlet rigtig så vandet 

fossede ned gennem etagerne med store vandskader til følge. 4 klasselokaler kan 

ikke anvendes. 2 mødelokaler, 1 forberedelseslokale og personalerummet har 

vandskade.  

Der arbejdes stadig på et overblik med henblik på at få udbedret skaderne.  

De berørte klasser er midlertidigt placeret i musiklokale, FabLab-lokalet og i 

grupperum.  

Udtalelser til pressen om underretninger 

Dan har udtalt sig til “Skanderborg Liv” vedr. Antallet af underretninger og arbejdet 

med underretninger. Det har afstedkommet lidt rynkede pander, at der har været en 

udtalelse til pressen, der kan læses som kritik.  

 

Skolefoto 

Svar fra Odense Skolefoto: 

I forbindelse med årets skolefotografering bestilte 69 procent af forældrene skolefotos og cirka 38 

procent har bestilt portrætter.  



  
Vi mangler dog at opdatere de sidste tal i forbindelse med vores syge-omfotograferings-besøg, så jeg 

forventer at tallene stiger. (I 2023 købte 43 procent af forældrene portrætter og 72% af forældrene 

bestilte billeder) 
  
Hertil kommer så det vi kalder for 'genbestillingen', som giver de familier som ikke nåede eller ikke 

valgte at bestille billeder, mulighed for at efterbestille. Hér har jeg ikke helt samme data, men vi 

modtager normalt lidt bestillinger på denne måde op til jul og i forbindelse med det efterfølgende 

års fotografering. 
  
Jeg håber ovenstående besvarer dit spørgsmål, ellers så sig endelig til. 
 


